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Els hotelers demanaran al Govern balear que eviti que 
l'oferta de turisme residencial creixi de manera 
"indiscrimina 

 
Europa Press - jueves, 19 de julio  

PALMA DE MALLORCA, 19 de juliol (EUROPA PRESS) - Els empresaris hotelers de 
Mallorca demanaran al Govern balear que eviti que el turisme residencial creixi de 
manera "indiscriminada", com ho ha fet fins ara, i exigiran que s'adoptin mesures 
reguladores que limitin el desenvolupament d'aquesta modalitat de vacances, que, 
segons han estimat, suposa el 50% de les places ofertes i manté una clara tendència al 
desenvolupament. 
Així ho ha manifestat avui el nou president de la Federació Empresarial Hotelera de Mallorca 
(FEHM), Antonio Horrach, que ha resultat elegit en els comicis que es van celebrar aquest 6 de 
juliol i substitueix Pere Cañellas, en una trobada que ha mantingut avui amb els mitjans de 
comunicació per presentar les línies bàsiques de la seva gestió al capdavant de la patronal 
d'establiments. 

Horrach ha manifestat que, quan es reuneixi amb el conseller de Turisme, Francesc Buils, li 
exposarà la necessitat de controlar l'oferta de vacances residencial "legal i il·legal", a la qual 
estudis fets per la Cambra de Comerç i el Centre de Promoció de la Investigació i les 
Tecnologies Turístiques (Cittib) el 2005 atribueixen un volum del 45% de l'oferta total, que ara 
ja podria arribar la meitat. 

En funció de les dades conegudes, el president de la FEHM ha considerat que, tot i que la 
demanda entre les dues ofertes "està més o menys equilibrada", la residencial té una clara 
tendència a créixer, en detriment de la indústria de l'allotjament, cosa que els hotelers "no 
poden permetre" i, especialment, després d'haver-se sotmès des de la dècada dels 90 a un 
procés per limitar el volum de la seva planta i millorar la qualitat i, en molts cas, la categoria 
dels seus establiments. 

Altres aspectes que Antonio Horrach també exposarà a Buils, en la futura reunió que 
mantindran quan aquest hagi nomenat tots els principals càrrecs de la Conselleria que dirigeix, 
són la construcció del Palacio de Congresos de Palma, del qual ha dit que "ha d'estar acabat 
com més aviat millor", i, en aquest sentit, ha recordat que el Govern del PP va fer "un gran 
treball en infraestructures", pel que ha recomanat continuar en aquesta mateixa línia. 

PROMOCIÓ EXTERIOR 

A més, preveu recolzar a Buils en la seva aposta per promocionar Balears al mercat francès, 
que "tradicionalment era molt bo per a Mallorca", i, juntament amb el nòrdic, podria contribuir a 
allargar la temporada turística, de la qual ha dit que en moltes zones turístiques ja no 
sobrepassa la meitat del mes d'octubre per la falta de reserves. 

Respecte al desenvolupament de la present temporada turística, el responsable de la FEHM ha 
considerat que "serà semblant a l'última" i, ha aclarit que, tot i que el volum de turistes atesos a 
Mallorca va baixar el juny un 3,2% --segons dades donats a conèixer ahir per Exceltur--, hi ha 
zones que en realitat han crescut, entre les quals ha destacat el 5% registrat a Peguera i, ja en 
menys grau, Palma i el nord de l'Illa. 


